

មេរៀនទី



របៀបដែលមានគ្រួសារ

ប្រកបដោយសុភមង្គល

How To Have A Happy Home

ព្រះគម្ពីរមេរៀនយើងថា ព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើតគ្រួសារ។ ព្រះអង្គមានផែនការសម្រាប់បុរស និងស្ត្រីឱ្យរស់នៅជាមួយគ្នាជាភរិយាស្វាមី និងនាំកូនចៅទៅពាសពេញផែនដី។ ដោយសារព្រះជាម្ចាស់ជាអ្នករៀបចំដូច្នោះ យើងអាចពឹងផ្អែកលើព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីជួយគ្រួសារយើង។

ព្រះជាម្ចាស់ជួយយើង ដោយព្រះអង្គគង់នៅក្នុងគ្រួសារយើង។ នៅក្នុងគ្រួសាររបស់គ្រិស្តបរិស័ទ ព្រះគ្រិស្តជាព្រះសិរសា។ វត្តមានរបស់ព្រះអង្គ ពោរពេញទៅដោយអំណរ សេចក្តីសុខសាន្ត និងសេចក្តីស្រឡាញ់។

ព្រះជាម្ចាស់ក៏ជួយយើង នូវការណែនាំសម្រាប់ការរស់នៅ ជាគ្រួសារដែរ។ ការណែនាំទាំងនេះ ជួយមនុស្សឱ្យដឹងពីរបៀបដែលត្រូវប្រព្រឹត្តយ៉ាងណា ក្នុងនាមជាស្វាមីភរិយា និងពីរបៀបធ្វើជាឪពុកម្តាយ និងជាកូនៗដែរ។ នៅក្នុងមេរៀននេះ អ្នកនឹងសិក្សា ពីមគ្គុទេសក៍ទាំងនេះ។

នៅលើលោកនេះ គ្មានព្រះពរណា អស្ចារ្យជាងការមានគ្រួសារ ដែលមានលក្ខណៈ ជាគ្រួសារគ្រិស្តបរិស័ទពិតប្រាកដឡើយ។ ផ្ទះនេះជាជម្រកការពារព្យុះនៃអំពើបាប និងបញ្ហា។ វាជាកន្លែងដែលកូនក្មេងមានអារម្មណ៍សុវត្ថិភាព និងកក់ក្តៅ។ អ្នកអាចធ្វើឱ្យផ្ទះរបស់អ្នក ដូចស្ថានបរមសុខបន្តិចដែរ ប្រសិនបើអ្នកធ្វើតាមអ្វីដែលព្រះជាម្ចាស់មានព្រះបន្ទូលមកកាន់អ្នកនោះ!

ផែនការ

- ក. អធិស្ឋានឱ្យមានការសង្គ្រោះសម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នក Pray for Your Family's Salvation
- ខ. ធ្វើជាគ្រិស្តបរិសុទ្ធដ៏ល្អម្នាក់នៅផ្ទះ Be a Good Christian at Home
- គ. រក្សាចំណងអាពាហ៍ពិពាហ៍ឱ្យបានបរិសុទ្ធ Keep Marriage Sacred
- ឃ. ធ្វើតាមគំរូរបស់ព្រះជាម្ចាស់ សម្រាប់ការរស់នៅក្នុងគ្រួសារ Follow God's Pattern for Family Living

គោលដៅ

- ១. ដឹងពីរបៀបដែលត្រូវអធិស្ឋានសម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នក។
- ២. រៀបរាប់អំពីរបៀបដែលត្រូវរស់នៅសម្រាប់ព្រះគ្រិស្តនៅផ្ទះ។
- ៣. បង្ហាញពីរបៀបដែលធ្វើឱ្យចំណងអាពាហ៍ពិពាហ៍កាន់តែរឹងមាំ។
- ៤. បង្ហាញពីរបៀបកសាងជីវិតគ្រួសារដែលរឹងមាំ និងមានសុភមង្គល។

ក. អធិស្ឋានឱ្យមានការសង្គ្រោះសម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នក

Pray For Your Family's Salvation

គោលដៅទី១. ដឹងពីរបៀបដែលត្រូវអធិស្ឋានសម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នក។

អ្នកអាចអធិស្ឋានដោយជំនឿ ទាំងដឹងថាការសង្គ្រោះសម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នក គឺជាបំណងព្រះហឫទ័យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ អ្នកមិនត្រូវបាក់ទឹកចិត្តឡើយ ប្រសិនបើគ្រួសាររបស់អ្នកមិនទាន់ទទួលបានព្រះអង្គនោះ។ ចូរបន្តអធិស្ឋានព្រះជាម្ចាស់នឹងឆ្លើយតបសំណូមពរអធិស្ឋានរបស់អ្នក។ “សូមជឿលើព្រះអម្ចាស់យេស៊ូទៅ នោះព្រះជាម្ចាស់នឹងសង្គ្រោះលោកព្រមទាំងសង្គ្រោះគ្រួសាររបស់លោកផងដែរ” (កិច្ចការ ១៦:៣១)។

លំហាត់អនុវត្ត

- ១ ផ្ទះរបស់អ្នកអាចមានលក្ខណៈដូចស្ថានបរមសុខបន្តិចនៅលើផែនដី ប្រសិនបើអ្នក
 - ក) មានថវិកាគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ផ្គត់ផ្គង់គ្រួសារបានល្អប្រសើរ។
 - ខ) អញ្ជើញភ្ញៀវមកលេងឱ្យបានច្រើន ។
 - គ) ធ្វើតាមគោលការណ៍របស់ព្រះគ្រិស្តសម្រាប់ការរស់នៅក្នុងគ្រួសារ។

២ ប្រសិនបើសមាជិកគ្រួសាររបស់អ្នកមិនទាន់ក្លាយជាគ្រិស្តបរិសុទ្ធភ្លាមៗទេ អ្នកត្រូវតែ

- ក) បន្តអធិស្ឋានសម្រាប់ពួកគេ។
- ខ) បញ្ឈប់ការអធិស្ឋានសម្រាប់ពួកគេ។
- គ) គិតថាព្រះជាម្ចាស់នឹងមិនសង្គ្រោះពួកគេទេ។

៣ សូមអធិស្ឋានឥឡូវនេះ សម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នកភ្លាមៗ។ ចូរបង្កើតទម្លាប់អធិស្ឋានឱ្យពួកគេជាប្រចាំ។

ខ. ធ្វើខ្លួនជាគ្រិស្តបរិសុទ្ធនៅផ្ទះ Be A Good Christian At Home

គោលដៅទី២. រៀបរាប់អំពីរបៀបដែលត្រូវរស់នៅសម្រាប់ព្រះគ្រិស្តនៅផ្ទះ។

ការធ្វើខ្លួនជាគ្រិស្តបរិសុទ្ធនៅក្នុងក្រុមជំនុំ នោះជាការងាយស្រួលទេ ប៉ុន្តែ តើអ្នកត្រូវធ្វើខ្លួនជាគ្រិស្តបរិសុទ្ធយ៉ាងណា ពេលអ្នកនៅផ្ទះនោះ?

សូមអានសេចក្តីណែនាំ ដែលមាននៅក្នុងព្រះគម្ពីរ។ ចូរគិតអំពីរបៀបដែលអ្នកយកមកអនុវត្តសេចក្តីបង្រៀនទាំងនេះនៅផ្ទះ។

តែឥឡូវនេះសូមបងប្អូនបោះបង់កំហឹង ចិត្តក្តៅក្រហាយ ចិត្តអាក្រក់ ពាក្យជេរប្រមាថ ពាក្យទ្រគោះ បោះបោក ដែលចេញពីមាត់របស់អ្នកចោលទៅ ។ កុំនិយាយកុហកគ្នាទៅវិញទៅមកឡើយ ដ្បិតអ្នកបានដោះជីវិតចាស់ និងទម្លាប់អាក្រក់ទាំងប៉ុន្មានរបស់ជីវិតនោះចោលហើយ។ (កូឡូស ៣:៨-៩)

ដោយព្រះជាម្ចាស់បានជ្រើសរើសអ្នកធ្វើជាប្រជាជនដ៏វិសុទ្ធ និងជាទីស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គ អ្នកត្រូវតែកាន់ចិត្តអាណិតមេត្តា ចិត្តល្អសប្បុរស ចេះបន្ទាបខ្លួនមានចិត្តស្ងួតបូត និងចិត្តខន្តីអត់ធ្មត់ ។ ត្រូវចេះទ្រាំទ្រគ្នាទៅវិញទៅមក ហើយប្រសិនបើបងប្អូនណាម្នាក់ មានរឿងអ្វីមួយនឹងម្នាក់ទៀត ត្រូវតែអត់ទោសអោយគ្នាទៅវិញទៅមក។ ព្រះអម្ចាស់បានអត់ទោសអោយអ្នកយ៉ាងណា ចូរអត់ទោសអោយគ្នាទៅវិញទៅមកយ៉ាងនោះដែរ។ លើសពីនេះទៅទៀត ត្រូវមានចិត្តស្រឡាញ់ ដ្បិតសេចក្តីស្រឡាញ់ធ្វើអោយអ្នករួបរួមគ្នាពេញលក្ខណៈ។ (កូឡូស ៣:១២-១៤)

តើអ្នកបង្ហាញការសរសើរដល់ភរិយា ឬ ស្វាមីរបស់អ្នកនៅពេលដែលគេធ្វើកិច្ចការអ្វីមួយដែរឬទេ? នៅពេលដែលកូនៗរបស់អ្នក ឬ បងប្អូនប្រុសស្រីរបស់អ្នកជួយធ្វើកិច្ចការអ្វីមួយ? នៅពេលដែលឪពុកម្តាយរបស់អ្នកលះបង់អ្វីមួយសម្រាប់អ្នក?

តើអ្នកជាមនុស្សមានសេចក្តីស្រឡាញ់ ឬក៏អាត្មានិយម? តើអ្នកជាប្រភេទមនុស្សដែលក្រែវក្រោធ និងឆាប់ខឹង ឬ ជាមនុស្សពូកែអត់ធ្មត់ និងលើកលែងទោស? តើអ្នកជាមនុស្សធ្លាប់ធ្វើការ ឬ ជាមនុស្សដែលស្តាប់គំនិតយោបល់របស់អ្នក ដទៃដែរ? តើអ្នកជាមនុស្សដែលគោរព និងស្តាប់បង្គាប់ឪពុកម្តាយរបស់អ្នក ឬ ធ្វើអ្វីៗតាមចិត្តឯង និងមិនមែនជាមនុស្ស ដែលស្តាប់បង្គាប់?

តើអ្នកជាមនុស្សដែលចូលចិត្តជួយ ឬ យកអាសាអ្នកដទៃ? ឬជាមនុស្សកម្ជិល? តើអ្នកជាមនុស្សដែលសហការ ជាមួយអ្នកដទៃ ដោយមិនមានការនិយាយរិះគន់ និងត្អូញត្អែរដែរឬទេ? តើអ្នកជាមនុស្សរហ័សបាក់ទឹកចិត្ត ឬ ក៏ត្រេកអរ នៅពេលដែលអ្វីមួយមានបញ្ហាដែរឬទេ? តើអ្នកផ្សេងអាចរស់នៅជាមួយអ្នកស្រួលដែរឬទេ?

លំហាត់អនុវត្ត

៤ ប្រសិនបើអ្នកចង់មានគ្រួសារមួយដែលមានអំណរ សូមបន្ទាបខ្លួន ដោយទទួលស្គាល់កំហុសរបស់អ្នក។ បន្ទាប់មក ចូរទូលសូមដល់ព្រះអម្ចាស់ ដើម្បីជួយអ្នកយកឈ្នះលើកំហុសទាំងនោះ។ ប្រសិនបើអ្នកមានឆន្ទៈក្នុងការដោះស្រាយ បញ្ហានេះ ព្រះជាម្ចាស់នឹងជួយដល់អ្នក។

ចូរសូមការអត់ទោស នៅពេលដែលអ្នកធ្វើខុស Ask Forgiveness for Your Wrongs

ព្រះយេស៊ូបានបង្រៀនយើង ឱ្យចេះសូមការអត់ទោស ពីមនុស្សដែលយើងបានធ្វើខុសចំពោះគេ។ ប្រសិនបើ អ្នកមិនមានឆន្ទៈធ្វើកិច្ចការនេះទេ បញ្ហានេះនឹងរារាំងទំនាក់ទំនងរបស់អ្នកជាមួយព្រះជាម្ចាស់មិនខាន។

ដូច្នេះកាលណាអ្នកយកតង្វាយទៅថ្វាយព្រះជាម្ចាស់ ហើយនៅទីនោះអ្នកឃើញថាបងប្អូនណាម្នាក់មាន ទំនាស់នឹងអ្នក ចូរទុកតង្វាយរបស់អ្នកនៅកន្លែងថ្វាយតង្វាយ ហើយទៅស្រុះស្រួលនឹងបងប្អូនរបស់អ្នកជា មុនសិន រួចសឹមមកថ្វាយតង្វាយរបស់អ្នកវិញ។ (ម៉ាថាយ ៥:២៣-២៤)

ការសុំអភ័យទោសនៅពេលដែលធ្វើខុស មិនមែនជាការដែលងាយស្រួលនោះទេ ប៉ុន្តែគឺជាមធ្យោបាយដ៏ល្អ ដើម្បី បោះបង់ចោលនូវអារម្មណ៍តានតឹង និងធ្វើឱ្យផ្ទះរបស់អ្នកមានភាពសប្បាយរីករាយ។ តើអ្នកមានអារម្មណ៍ថាខុសប្រក្រតី ឬ? ការទទួលស្គាល់កំហុសរបស់អ្នក និងសុំដល់អ្នកជាទីស្រឡាញ់របស់អ្នកអធិស្ឋានឱ្យអ្នក គឺជាជំហានឆ្ពោះទៅរក ជ័យជម្នះ។ "ដូច្នេះ សូមអ្នកលន់តូបាបដល់គ្នាទៅវិញទៅមក ព្រមទាំងអធិស្ឋានអោយគ្នាទៅវិញទៅមកផង ដើម្បីអោយ បានជាសះស្បើយ។ ពាក្យទូលអង្វររបស់មនុស្សសុចរិត មានប្រសិទ្ធភាពខ្លាំងណាស់ (យ៉ាកុប ៥:១៦)។

៥ ផ្ទះរបស់អ្នកនឹងក្លាយជាទឹកភ្លៀងដែលរីករាយ ប្រសិនបើអ្នក

- ក) ធ្វើឱ្យអ្នកដែលចិត្តអាក្រក់ជាមួយអ្នក សុំការអភ័យទោសពីអ្នក។
- ខ) សុំការអភ័យទោស នៅពេលអ្នកធ្វើអ្វីមួយមិនសមរម្យចំពោះសមាជិកគ្រួសាររបស់អ្នក។
- គ) បង្ហាញដល់គេថាអ្នកជាចៅហ្វាយ ហើយធ្វើឱ្យគេខ្លាចអ្នកគ្រប់ៗគ្នា។

៦ សូមអាននៅក្នុងកណ្តាតម្ហូរយ៉ាកុប ៥:១៦ ឱ្យបានច្រើនដង។

ត្រូវមានអំណរឡើង Be Cheerful

ចូរមានជំនឿក្នុងព្រះអម្ចាស់ និងសរសើរតម្កើងព្រះអង្គ ដែលទ្រង់ឆ្លើយតបការអធិស្ឋានរបស់អ្នក ទោះបីជានៅពេលដែលអ្វីៗទាំងអស់ ហាក់បីដូចជាងងឹតក៏ដោយ។ លោកនេហេមា មានប្រសាសន៍ទៀតថា៖ “ចូរនាំគ្នាត្រឡប់ទៅពិសាសាច់ និងស្រាជីវ្ហាញៗ ហើយយកមួយចំណែក ឱ្យអស់អ្នកដែលមិនទាន់រៀបចំបរិភោគនោះផង ដ្បិតថ្ងៃនេះជាថ្ងៃដ៏សក្ការៈថ្វាយព្រះអម្ចាស់នៃយើង មិនត្រូវកើតទុកព្រួយឡើយ ព្រោះអំណរដែលមកពីព្រះអម្ចាស់ជាកម្លាំងរបស់អ្នករាល់គ្នា (នេហេមា ៨:១០)។”

មិនត្រូវបាក់ទឹកចិត្តឡើយ ប្រសិនបើអ្នកពិបាកនឹងគ្រប់គ្រងអារម្មណ៍របស់អ្នកក៏មានគេមិនចូលចិត្តពីអត្តចរិតរបស់អ្នក។ រាល់ការខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់អ្នក ដើម្បីយកជ័យជម្នះគឺជាទីបន្ទាល់អំពីសេចក្តីស្រឡាញ់របស់អ្នកចំពោះព្រះអម្ចាស់។ ព្រះអង្គកំពុងជួយអ្នកឱ្យរីកចម្រើនខាងវិញ្ញាណ។ តើការរីកចម្រើនរបស់អ្នកមានភាពយឺតយ៉ាវឬ? ចូរសម្លឹងមើលព្រះជាម្ចាស់ឱ្យបានច្រើន ជាជាងសម្លឹងមើលមកកាន់ខ្លួនឯង ហើយអ្នកនឹងមានអារម្មណ៍ភ្ញាក់ផ្អើល ពីរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់នឹងដោះស្រាយ ចំពោះបញ្ហានៅក្នុងផ្ទះរបស់អ្នក។ ព្រះជាម្ចាស់ជាព្រះបិតាដែលមានសេចក្តីស្រឡាញ់ចំពោះអ្នក និងថែរក្សាអ្នក។

៧ ចូរគិតពីរបៀបដែលអ្នកប្រព្រឹត្តចំពោះសមាជិកនៅក្នុងគ្រួសាររបស់អ្នក។ តើអ្វីទៅដែលអ្នកចាំបាច់ត្រូវផ្លាស់ប្តូរ?
.....

ចូរទូលសូមដល់ព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីជួយដល់អ្នកផ្លាស់ប្តូរការនេះ និងសូមបន្តទូលសូមព្រះអង្គ។

គ. រក្សាចំណងអាពាហ៍ពិពាហ៍ឱ្យបានបរិសុទ្ធ Keep Marriage Sacred

គោលដៅទី៣. បង្ហាញពីរបៀបដែលធ្វើឱ្យចំណងអាពាហ៍ពិពាហ៍កាន់តែរឹងមាំ។

ព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យឱ្យអ្នកមានផ្ទះដែលមានអំណរ។ ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គប្រទាននូវគោលការណ៍ដើម្បីជួយដល់ចំណងអាពាហ៍ពិពាហ៍របស់យើងឱ្យមានអំណរ។

ប៉ុន្តែ កាលពីដើមដំបូង នៅពេលដែលព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើតពិភពលោកព្រះអង្គបង្កើត “មនុស្សមកជាបុរសជាស្ត្រី” ។ ហេតុនេះហើយបានជាបុរសត្រូវចាកចេញពីឪពុកម្តាយទៅរួមរស់ជាមួយភរិយារបស់ខ្លួន ហើយអ្នកទាំងពីរត្រូវទៅរួបរួមគ្នាដោយតែមួយ គេមិនមែនជាបុគ្គលពីរនាក់ទៀតទេគឺជារូបកាយតែមួយ” ។ ដូច្នេះ មនុស្សមិនត្រូវបំបាក់បំបែកគូស្រករ ដែលព្រះជាម្ចាស់បានផ្សំផ្គុំនោះឡើយ។ (ម៉ាកុស ១០:៦-៩)

សព្វថ្ងៃនេះ មានគូសង្សារជាច្រើនរស់នៅជាមួយគ្នាជាប្តីប្រពន្ធដោយមិនបានរៀបការ។ នៅពេលដែលបុគ្គលម្នាក់បានក្លាយជាគ្រីស្ទបរិស័ទ គេនឹងចង់រៀបការដោយស្របច្បាប់។ តាមរបៀបនេះគូស្វាមីភរិយាមានទីបន្ទាល់ដ៏ល្អនៅក្នុងសហគមន៍ ការពារច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសសម្រាប់គ្រួសាររបស់គេ និងថ្វាយព្រះកិត្តិនាមដល់ព្រះជាត្រីស្ត។ ប្រសិនបើអ្នកត្រូវការដំបូន្មានអំពីឯកសារសំខាន់ៗស្របច្បាប់ សូមពិភាក្សាជាមួយគ្រូគង្វាលរបស់អ្នក ។ គាត់រីករាយនឹងជួយអ្នក។

កុំប្រព្រឹត្តអំពើអាក្រក់តបនឹងអំពើអាក្រក់ ត្រូវគិតតែពីប្រព្រឹត្តអំពើល្អនៅចំពោះមុខមនុស្សទាំងអស់។ (រ៉ូម ១២:១៧)

ត្រូវកាន់កិរិយាមារយាទអោយបានថ្លៃថ្នូរ នៅក្នុងចំណោមសាសន៍ដទៃ។ ដូច្នេះ ត្រង់ចំណុចណាដែលគេចោទថាអ្នកប្រព្រឹត្តអាក្រក់ គេបែបជាឃើញអំពើល្អរបស់បងប្អូនទៅវិញ ហើយនៅថ្ងៃដែលព្រះជាម្ចាស់យាងមក គេនឹងលើកតម្កើងសិរីរុងរឿងរបស់ព្រះអង្គថែមទៀតផង។(១ពេត្រុស ២:១២)

ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់បង្រៀនឱ្យយើងឈរយ៉ាងរឹងមាំប្រឆាំងជាមួយនឹងទំនាក់ទំនងខាងការរួមភេទក្រៅអាពាហ៍ពិពាហ៍។ ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ហាមឃាត់យ៉ាងតឹងតែងអំពីការស្រឡាញ់តាមបែបមិនត្រឹមត្រូវ ឬ ខុសច្បាប់ ចំពោះបុគ្គលដែលមានដៃគូហើយទៅប្រព្រឹត្តជាមួយអ្នកដទៃទៀត។ហេប្រើ ១៣:៤ បានប្រទានថា “ សូមអ្នកទាំងអស់គ្នា លើកតម្កើងការរស់នៅជាស្វាមីភរិយា គឺមិនត្រូវក្បត់ចិត្តគ្នាឡើយដ្បិតព្រះជាម្ចាស់នឹងវិនិច្ឆ័យទោសអ្នកប្រព្រឹត្តអំពើប្រាសចាកសីលធម៌ និងផិតក្បត់» ។

គូស្វាមីភរិយាដែលកាន់តាមពាក្យសច្ចា ក្នុងអាពាហ៍ពិពាហ៍របស់ពួកគេ ទទួលបានព្រះពរយ៉ាងអស្ចារ្យ។ ពួកគេអាចទុកចិត្តគ្នាទៅវិញទៅមក ដោយសារពួកគេដឹងថា ពួកគេម្នាក់ៗ ស្មោះត្រង់ទាំងគំនិត ពាក្យសម្តី និងទង្វើជាមួយអ្នកដទៃ។ នៅពេលដែលគេបម្រើព្រះជាម្ចាស់ជាមួយគ្នា អាពាហ៍ពិពាហ៍របស់គេឆ្លុះបញ្ចាំងពីជីវិតនៅស្ថានបរមសុខ។ វាមាន

សេរីភាពចេញពីការបោកបញ្ឆោត ការសង្ស័យ ការច្រណែន និងភាពមិនស្មោះត្រង់ ដែលធ្វើឱ្យសមាជិកគ្រួសារបែកបាក់ គ្នា។

លំហាត់អនុវត្ត

៨ ចំណុចខាងក្រោម ជាគំនិតមួយចំនួនទាក់ទងនឹងអាពាហ៍ពិពាហ៍។ ចូរគូសរង្វង់ពីមុខឃ្លាដែលអ្នកយល់ថាជាសេចក្តី បង្រៀនរបស់គ្រីស្ទបរិស័ទ ។

- ក) ស្វាមីភរិយាគួរតែរស់នៅជាមួយគ្នាមុនរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ដើម្បីមើលថាគេអាចរស់នៅជាមួយគ្នាថ្ងៃមុខបាន អត់។
- ខ) ពិធីអាពាហ៍ពិពាហ៍ដែលស្របច្បាប់ មិនសូវចាំបាច់សម្រាប់អ្នកដែលស្រឡាញ់គ្នាទៅវិញទៅមកយ៉ាងពិត ប្រាកដប៉ុន្មានទេ ។
- គ) ស្វាមីភរិយាដែលប្រាថ្នាបង្ហាញការគោរពគ្នាទៅវិញទៅមក និងគោរពព្រះជាម្ចាស់នឹងរៀបការតាមផ្លូវច្បាប់។
- ឃ) ស្នេហានៅក្រៅអាពាហ៍ពិពាហ៍អាចទទួលយកបាន នៅពេលដែលគេចេះរក្សាការសម្ងាត់។

អ្នកអាចពឹងផ្អែកលើព្រះជាម្ចាស់ ឱ្យជួយដល់អាពាហ៍ពិពាហ៍របស់អ្នក។ សូមអធិស្ឋានឱ្យសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ ព្រះអង្គ នឹងពង្រឹងសេចក្តីស្រឡាញ់របស់អ្នកទៅវិញទៅមក។ សូមអរគុណព្រះអង្គសម្រាប់ដៃគូរបស់អ្នក។ សូមអធិស្ឋាន ឱ្យព្រះជាម្ចាស់ជួយរក្សាចំណងអាពាហ៍ពិពាហ៍របស់អ្នកដែលបានសច្ចានៅក្នុងគំនិត ពាក្យសម្តី និងទង្វើ។ សូមទូលសុំ ព្រះជាម្ចាស់ឱ្យជួយអ្នកទុកចិត្តគ្នាទៅវិញទៅមក។

វេជ្ជបញ្ជាជាមួយគ្រីស្ទបរិស័ទ Marry a Christian

អ្នកបានទទួលជឿព្រះគ្រីស្ទ ជាម្ចាស់ជីវិតរបស់អ្នក។ ប្រសិនបើស្វាមីឬ ភរិយារបស់អ្នក មិនចង់ បម្រើព្រះជាម្ចាស់ទេអ្នកនឹងដឹងខ្លួនឯងថា កំពុងតែដើរខុសទិសដៅហើយ។ អ្នកនឹងតែងតែត្រូវធ្វើការសម្រេចចិត្ត រវាងបំណងចង់ធ្វើឱ្យគាប់ព្រះហឫទ័យព្រះគ្រីស្ទ និងបំណងចង់ផ្តាច់ចិត្តដៃគូរបស់អ្នក។

ក្នុងនាមជាគ្រីស្ទបរិស័ទ អ្នកចង់ផ្តាច់ព្រះហឫទ័យដល់ព្រះជាម្ចាស់។ អ្នកចង់ក្លាយជាមនុស្សមានប្រយោជន៍ សម្រាប់ព្រះអង្គ ជាអ្នកចូលរួមកម្មវិធីថ្វាយបង្គំរបស់ក្រុមជំនុំ ចូលរួមប្រកបគ្នាជាមួយគ្រីស្ទបរិស័ទដទៃទៀត និងចូលរួម បម្រើការងារក្នុងក្រុមជំនុំ។ អ្នកចង់បានការជួបជុំអធិស្ឋាននៅផ្ទះ សរសើតម្តងព្រះជាម្ចាស់ និងបម្រើព្រះជាម្ចាស់ជាមួយ គ្នាជាគ្រួសារ។

ស្វាមី ឬ ភរិយាដែលមិនទាន់បានទទួលជឿព្រះ មិនមានការចាប់អារម្មណ៍ជាមួយរឿងនេះទេ។ ជួនកាល ប្រសិន បើប្តី ឬ ប្រពន្ធរបស់អ្នក ទៅក្រុមជំនុំជាមួយអ្នក គាត់មានអារម្មណ៍ថា អ្នកគួរតែទៅជាមួយគាត់នៅកន្លែងសប្បាយៗដែល មិនមែនជាកន្លែងល្អសម្រាប់គ្រិស្តបរិស័ទ។ ឬបើសិនអ្នកទៅផ្លូវម្ខាង ហើយគ្រួសាររបស់អ្នកទៅផ្លូវម្ខាងវានឹងធ្វើឱ្យគ្រួសារ របស់អ្នកមិនសប្បាយរីករាយឡើយ។ អ្វីដែលអាក្រក់ជាងនេះទៅទៀតគឺគ្រិស្តបរិស័ទមួយចំនួនអនុញ្ញាតឱ្យដៃគូរបស់ខ្លួន ដែលមិនមែនជាគ្រិស្តបរិស័ទ នាំខ្លួនឱ្យរងរងចេញពីព្រះអម្ចាស់។

ព្រះជាម្ចាស់មិនចង់ឱ្យអ្នកធ្លាក់ចូលក្នុងអន្ទាក់ដែលសាតាំងប្រើទៅលើគ្រិស្តបរិស័ទជាច្រើននោះទេ។ ព្រះបន្ទូល របស់ព្រះជាម្ចាស់ ព្រមានប្រឆាំងនឹងការរៀបអាពាហ៍ពិពាហ៍ជាមួយអ្នកមិនជឿ។ ឧទាហរណ៍ខាងក្រោមអនុវត្តចំពោះការ ជ្រើសរើសស្វាមី ឬ ភរិយា៖ “សូមកុំសេពគប់ជាមួយអ្នកមិនជឿឡើយ ។ តើសេចក្តីសុចរិត និង សេចក្តីទុច្ចរិត ចូលរួមជា មួយគ្នាកើតឬទេ? តើពន្លឺ និង ភាពងងឹតចូលជាមួយគ្នាកើតឬទេ?” (២កូរិនថូស ៦:១៤)។

ប្រសិនអ្នករៀបការជាមួយអ្នកដែលមកពីសាសនាផ្សេងគ្នា វានឹងមានបញ្ហាធ្ងន់ធ្ងរកើតឡើង តើអ្នកអាចយល់ស្រប ជាមួយការហ្វឹកហ្វឺន តាមរបៀបសាសនាសម្រាប់កូនៗដោយរបៀបណា? តើអ្នកអាចនាំគេឱ្យមកបម្រើព្រះជាម្ចាស់បាន ដោយរបៀបណា?

ជាការពិតណាស់ ប្រសិនបើអ្នកបានរៀបការជាមួយនឹងអ្នកដែលមិនមែនជាគ្រិស្តបរិស័ទពិតប្រាកដរួចហើយនោះ កិច្ចការរបស់អ្នកគឺត្រូវអធិស្ឋាន និងផ្សាយដំណឹងឱ្យគេទទួលជឿព្រះគ្រិស្ត។ អ្នកត្រូវធ្វើជាភរិយា ឬស្វាមីស្មោះត្រង់ និង ឱ្យពន្លឺរបស់ព្រះជាម្ចាស់ បំភ្លឺនៅក្នុងផ្ទះរបស់អ្នក។ ប៉ុន្តែ ប្រសិនបើអ្នកនៅលឺវ ហើយត្រៀមនឹងរៀបការ អ្នកត្រូវប្រាកដថា អ្នករៀបការជាមួយនឹងគ្រិស្តបរិស័ទ។ មានតែការធ្វើបែបនេះទេទើបអ្នកអាចមានឯកភាព និងសេចក្តីសុខក្សេមក្សាន្តពិត ប្រាកដនៅក្នុងជីវិតគ្រួសារអ្នក។

លំហាត់អនុវត្តន៍

៩ សន្មតថាអ្នកមានមិត្តភក្តិម្នាក់ជាគ្រិស្តបរិស័ទ ដែលគាត់មានសង្សារជាអ្នកមិនជឿ។ មិត្តភក្តិរបស់អ្នកសួរអ្នកអំពីការរៀប ការជាមួយអ្នកមិនជឿ ថាតើព្រះគម្ពីរសរសេរយ៉ាងណា។ តើអ្នកគួរឆ្លើយដោយរបៀបណាខ្លះ?

២២. ធ្វើតាមគំរូរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ការរស់នៅក្នុងគ្រួសារ

Follow God's Pattern For Family Living

គោលដៅទី៤. បង្ហាញពីរបៀបរស់នៅដ៏ត្រូវគ្រួសារដែលរឹងមាំ និងមានសុភមង្គល។

ត្រូវធ្វើជាឪពុកម្តាយដ៏ល្អ Be a Good Parent

ឪពុកម្តាយមានទំនួលខុសត្រូវចំពោះព្រះជាម្ចាស់ ក្នុងការថែរក្សាកូនៗរបស់ពួកគេ។ ឪពុកត្រូវផ្គត់ផ្គង់សម្រាប់សម្ភារ និងតម្រូវការខាងវិញ្ញាណ សម្រាប់គ្រួសាររបស់គាត់។ វិធីមួយក៏ដូច្នោះដែរ ត្រូវថែរក្សាកូនៗដោយសេចក្តីស្រឡាញ់ ដែលពួកគេត្រូវការ។ សកម្មភាពរបស់ក្រុមជំនុំមិនបានធ្វើឱ្យឪពុកម្តាយព្រួយបារម្ភជាមួយទំនួលខុសត្រូវរបស់គេចំពោះគ្រួសារឡើយ។ អ្នកណាមិនរស់នៅទំនាស់ចំពោះពួកគេរបស់ខ្លួន ជាពិសេសមិនថែទាំអ្នកដែលនៅក្នុងក្រុមគ្រួសាររបស់ខ្លួនផ្ទាល់ អ្នកនោះបានក្បត់ជំនឿរបស់ខ្លួន ហើយអាក្រក់ជាងអ្នកមិនជឿទៅទៀត។ (១ទីម៉ូថេ ៥:៨)

បង្រៀនកូនៗរបស់អ្នកឱ្យស្រឡាញ់ព្រះជាម្ចាស់ Teach Your Children To Love God

ប្រសិនបើអ្នកបង្រៀនកូនៗរបស់អ្នកឱ្យស្រឡាញ់ព្រះជាម្ចាស់ និងស្តាប់តាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គតាំងតែពីគេនៅតូច អ្នកនឹងបានសង្គ្រោះពួកគេ និងខ្លួនអ្នកផ្ទាល់ចៀសឆ្ងាយពីការពិបាកចិត្តនៅពេលដែលពួកគេធំឡើង។ ជួបជុំគ្រួសារដើម្បីអានព្រះគម្ពីរ និងអធិស្ឋានជាដៀងរាល់ថ្ងៃ។ ត្រូវឱ្យម្នាក់ៗបានរួមចំណែក។ សូមអធិស្ឋានជាមួយគ្នា ចំពោះបញ្ហាដែលកើតឡើង នៅក្នុងសមាជិកគ្រួសាររបស់អ្នក។ សូមអរព្រះគុណចំពោះការប្រទានពររបស់ព្រះជាម្ចាស់។

ទៅចូលរួមការរៀនព្រះគម្ពីរថ្ងៃអាទិត្យ និងក្រុមជំនុំជាមួយគ្នា។ លើកទឹកចិត្តឱ្យកូនៗរបស់អ្នកថ្វាយជីវិតរបស់គេ ចំពោះព្រះជាម្ចាស់ ចាប់តាំងពីគេនៅក្មេងនៅឡើយ។ នៅពេលដែលអ្នកថ្វាយបង្គំ និងបម្រើព្រះជាម្ចាស់ជាមួយគ្នា សេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គរឹតចំណងគ្រួសារអ្នកកាន់តែរឹងមាំឡើង។ ដូចជាយូម៉ាយបាននិយាយថា «គ្រួសារដែលតែងតែចំណាយពេលអធិស្ឋានជាមួយគ្នា ក៏តែងតែធ្វើអ្វីៗស្រុះស្រួលជាមួយគ្នាដែរ » ។ វិធីអ្នកដែលជាឪពុកវិញ កុំធ្វើអោយកូនរបស់ខ្លួនម្តាយម៉ៅនោះឡើយ តែត្រូវអប់រំវាដោយពាក្យប្រៀនប្រដៅ និងដំបូន្មានស្របតាមព្រះអម្ចាស់(អេភេសូ ៦:៤) ។

ត្រូវស្រឡាញ់គ្រួសាររបស់អ្នក Love Your Family

ព្រះជាម្ចាស់ជាសេចក្តីស្រឡាញ់។ នៅពេលដែលអ្នកកាន់តែមានព្រះអង្គនៅជាមួយអ្នករាល់ថ្ងៃ អ្នកក៏កាន់តែមានសេចក្តីស្រឡាញ់សម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នកកាន់តែខ្លាំងឡើងដែរ។ នៅពេលអ្នកកាន់តែមានសេចក្តីស្រឡាញ់ក្នុងផ្ទះរបស់អ្នកកាន់តែខ្លាំង នោះសុភមង្គលក៏កាន់តែកើតមានឡើងដែរ។ នៅពេលគ្រួសាររបស់អ្នកត្រូវការរំភើបច្រងូនអ្នកក៏គួរតែដាក់ពិន័យពួកគេ ដោយសេចក្តីស្រឡាញ់តែមិនមែនដោយសារកំហឹងរបស់អ្នកទេ។

អ្នកមានចិត្តស្រឡាញ់តែងតែអត់ធ្មត់ជួយគ្នា ហើយមិនចេះឈ្នានីសគេទេ។ អ្នកមានចិត្តស្រឡាញ់ មិនវាយប្រកួតខ្ពស់ មិនអួតបំបោងឡើយ។ អ្នកមានចិត្តស្រឡាញ់ មិនប្រព្រឹត្តអំពើថោកទាប មិនស្វែងរក ប្រយោជន៍ផ្ទាល់ខ្លួន មិនមួម៉ៅ មិនចងគំនុំ មិនអបអរនឹងអំពើទុច្ចរិតទៅតវីកាយនឹងសេចក្តីពិតវិញ។ អ្នក មានចិត្តស្រឡាញ់ អត់ឱនអោយទាំងអស់ ជឿទាំងអស់ សង្ឃឹមទាំងអស់ ហើយទ្រាំទ្រទាំងអស់។
(១កូរិនថូស ១៣:៤-៧)

លំហាត់អនុវត្ត

១០ ចូរគូររង្វង់ពីមុខឧទាហរណ៍នៃគម្រូរបស់ព្រះជាម្ចាស់ សម្រាប់ការរស់នៅរបស់គ្រួសារ។

- ក) លោកចនមានអារម្មណ៍ថា ព្រះជាម្ចាស់ត្រាស់ហៅគាត់ឱ្យអធិប្បាយ។ គាត់បោះបង់ចោលប្រពន្ធនិងកូនៗ របស់គាត់ ហើយធ្វើដំណើរក្នុងនាមជាអ្នកផ្សាយដំណឹងល្អ។
- ខ) នាងម៉ាថាសង្ឃឹមថា អ្នកដឹកនាំក្រុមជំនុំនឹងបង្រៀនកូនៗរបស់គាត់អំពីកិច្ចការរបស់ព្រះជាម្ចាស់។
- គ) លោកថម និងនាងស៊ូសាន អានព្រះគម្ពីរឱ្យកូនៗស្តាប់ និងអធិស្ឋានឱ្យគេជៀសវាងរាល់ថ្ងៃ។
- ឃ) លោកវីលលៀម ដាក់ពិន័យដល់កូនៗរបស់គាត់ដោយយុត្តិធម៌។ គាត់ធ្វើឱ្យពួកគេយល់អ្វីដែលគាត់រំពឹងចង់ បានពីពួកគេ។

ប្រសិនបើអ្នកជាឪពុកម្តាយ សូមអធិស្ឋានឱ្យកូនៗរបស់អ្នកឱ្យរស់នៅ។ សូមទូលសូមទៅព្រះអម្ចាស់ដើម្បីឱ្យអ្នក ចេះអត់ធ្មត់ និងយល់ដឹងច្បាស់។ សូមអធិស្ឋានឱ្យសមាជិកគ្រួសាររបស់អ្នកស្រឡាញ់គ្នាទៅវិញទៅមក។

សូមផ្ទៀងផ្ទើររបស់អ្នក

- ៨ មានតែចម្លើយ គ តែប៉ុណ្ណោះដែលជាចម្លើយត្រឹមត្រូវ។
- ១ គ) ធ្វើតាមគោលការណ៍របស់ព្រះគ្រីស្ទ សម្រាប់ការរស់នៅក្នុងគ្រួសារ។
- ៩ អ្នកអាចឆ្លើយថា នៅក្នុង ២កូរិនថូស ៦:១៤ ប្រាប់អ្នកដើម្បីឱ្យព្យាយាមធ្វើការជាមួយអ្នកមិនជឿ។ គ្រីស្ទបរិស័ទ ដែលរៀបការជាមួយអ្នកមិនមែនគ្រីស្ទបរិស័ទ កំពុងតែមិនស្តាប់បង្គាប់បទបញ្ជានេះ។ អ្នកក៏គួរតែអធិស្ឋានអំពីបញ្ហានេះ ទូលសុំព្រះជាម្ចាស់ប្រទានដៃគូដែលជាគ្រីស្ទបរិស័ទ។
- ២ ក) បន្តអធិស្ឋានសម្រាប់ពួកគេ ។
- ១០ ការរៀបរាប់អំពី គ និង ឃ ជាឧទាហរណ៍អំពីគំរូរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់គ្រួសារ។
- ៥ ខ) សុំការអភ័យទោស នៅពេលអ្នកធ្វើអ្វីមួយមិនសមរម្យចំពោះសមាជិកគ្រួសាររបស់អ្នក។